
  

 

 
Utdrag ur protokoll, fört vid sammanträde 
2009-01-22, § 16 

 

 Tid: 22 januari 2009 kl 16.00 – 16.45 

   

 Plats: Bråvallasalen, Stadshuset 

   

 Justerat: 28 januari 2009 

  

 

Petter Lindfors Mirja Räihä Järvinen 

  

Närvarande 

 
Ledamöter: 

 Petter Lindfors (m), ordförande  

Mirja Räihä Järvinen (s), vice ordförande  

 

Jan Tigerström (m)  

Kerstin Gustavsson (m)  

Helena Bonnier (m)  

Sören Swärd (m)  

Ingvar Snees (m)  

Gulan Avci (fp)  

Kenneth Nilsson (s)  

Karin Wanngård (s)  

Jari Visshed (s)  

Emilia Hagberg (mp)  

 
Ersättare: 

 Göran Kindvall (m)  

Sebastian Carlsson (m)  

Anders Alvebäck (m)  

Claes Fleming (fp)  

Christer Mellstrand (c)  

Margareta Malm (s)  

Gunnar Sandell (s)  

Torkel Tigerschiöld (mp)  

Lotten von Hoffsten (v) tjänstgörande 

 
Tjänstemän: 

 Exploateringsdirektör Krister Schultz och nämndsekreteraren Åse Geschwind. 

Vidare tjänstemännen vid kontoret Stefan Eriksson, Ann-Charlotte Nilsson, Gunnar 

Jensen, Eva Olsson och Åsa Wigfeldt samt biträdande borgarrådssekreteraren Thord 

Swedenhammar från roteln. Föredragande vid § 6 var Sverker Henriksson från 

stadsbyggnadskontoret. 

 



  

 § 16 

Upplåtelse med tomträtt av Fanjunkarbostället (del av Ladugårdgärdet 

1:2) på Djurgården Östermalm 

Dnr E2008-514-01907 

Bordlagt den 11 december 2008 nr 20 

 

Beslut 

Exploateringsnämnden beslutade enligt förslag av ordföranden Petter Lindfors m fl 

(m), ledamoten Gulan Avci (fp) och ledamoten Emilia Hagberg (mp): 

 

1. Ärendet återremitteras. 

2. Därutöver anförs följande: 

 

Fanjunkarbostället är vackert beläget men är idag i dåligt skick. Att hitta en ägare som 

kan och vill bedriva verksamhet på området på lång sikt är därför önskvärt. 

Föreliggande förslag att upplåta Fanjunkarbostället för hundtränings- och 

caféverksamhet överensstämmer huvudsakligen med de riktlinjer som gatu- och 

fastighetsnämnden tidigare ställt upp. Det finns dock ett antal frågor som måste 

belysas ytterligare innan exploateringsnämnden kan fatta beslut. 

 

Generellt måste den besvärliga parkeringssituationen i området beaktas och besökare 

till den föreslagna verksamheten lämpligen hänvisas till parkeringsplatsen på 

Hunduddsvägen. Vad konkret avser hundträningsverksamhet är det bland annat 

väsentligt att klargöra förutsättningarna för att bedriva sådan verksamhet med hänsyn 

till betesdjur i närområdet. Likaså måste möjligheterna utredas vad avser att förena 

hundträningsverksamhet med kopplingstvånget på Djurgården utan att alltför stora 

områden inhägnas. Dessa praktiska frågor måste besvaras innan nämnden kan ta 

slutgiltig ställning i ärendet. 

 

Av det avtal som upprättas ska de åtaganden och tillstånd avseende skötsel och 

underhåll m.m. som markupplåtelsen förutsätter framgå och gränserna för den 

upplåtna marken och tänkta inhägnader tydligt anges. Även möjligheterna för 

entreprenören att på ett betryggande vis fullfölja den aktuella verksamhetsidén och 

därmed förknippade nödvändiga upprustningsåtgärder behöver redovisas fylligare 

innan avtal sluts. Relationen mellan dessa kostnader och avgäldsnivån ska redovisas i 

nämndens beslutsunderlag. 

 

Ärendets handling 

Exploateringskontorets tjänsteutlåtande i rubricerat ärende från den 19 november 

2008. I utlåtandet föreslogs följande: 

 

1. Exploateringsnämnden ger kontoret i uppdrag att träffa avtal enligt förslag i 

 kontorets utlåtande. 

 

Nämndens behandling av ärendet  

 

Framlagda förslag till beslut  

1) Ordföranden Petter Lindfors m fl (m), ledamoten Gulan Avci (fp) och ledamoten 

 Emilia Hagberg (mp)ställde sig bakom förslag om återremiss. (se beslutet) 

 

2) Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och tjänstgörande ersättaren 

 Lotten von Hofsten (v) föreslog att nämnden beslutar att avgöra ärendet vid dagens 



  

 sammanträde. 

 

Omröstning 

Ordföranden ställde det framlagda förslaget om att återremittera ärendet mot förslaget 

att avgöra ärendet i dag. Nämnden beslutade att återremittera ärendet. 

 

Reservation 

Vice ordföranden Mirja Räihä Järvinen m fl (s) och tjänstgörande ersättaren Lotten 

von Hofsten (v) med hänvisning till sitt förslag att nämnden avgör ärendet i dag. 

 

Ersättaryttrande 

Ersättaren Christer Mellstrand (c) och ersättaren Torkel Tigerschiöld (mp) instämmer i 

beslut från (m), (fp) och (mp). 

 

 

 
 

    Vid protokollet 

    Åse Geschwind 

 

 

 

Rätt utdraget intygar: 

 

 

 

_________________________________ 

 


